
Základní škola Ostrava – Mariánské Hory  

Gen. Janka 1208, 709 00  Ostrava  

 

Zápis ze schůze Školské rady  

  

  

 

Datum konání:     22. 11. 2023, 17:00 hod.  

Místo konání:      

  

sborovna ZŠ Gen. Janka  

Přítomni členové ŠR:    Jana Pagáčová, MBA  

        Mgr. Karin Třaskošová, MPA  

        Bc. Petra Chejnová, DiS.  

        Mgr. Simona Guzdková, MBA 

        

 

Nepřítomni členové ŠR:    

Mgr. Karolína Bátrlová  

 

Ing. Yvona Dejčíková   

 

Host:       

  

Mgr. Bc. Martin Kolář, ředitel školy  

          

Program:   

1) Projednání rozpočtu školy na rok 2024  

2) Akce k oslavě výročí školy 

3) Různé, diskuze 

  

  

Schůzi ŠR zahájila v 17:00 hod. předsedkyně školské rady paní Jana Pagáčová, MBA , která přivítala 

všechny přítomné členy školské rady a pana ředitele školy. Paní předsedkyně konstatovala, že školská rada je 

usnášeníschopná, když je přítomno 5 z 6 členů školské rady a hned po zahájení, z důvodu projednávání 

rozpočtu školy na rok 2024, nechala hlasovat o účasti pana ředitele Mgr. Bc. Martin Kolář na jednání školské 

rady.  

 

Hlasování proběhlo s tímto výsledkem: pro 5, proti 0, zdržel se 0 

 

1.) Dále paní předsedkyně seznámila přítomné s programem zasedání školské rady, který byl všem 

členům a panu řediteli zaslán dne 13.11.2023 jako součást pozvánky na zasedání školské rady. Poté bylo 

o programu zasedání hlasováno. 

 

Školská rada schválila program (viz výše) 

Hlasování proběhlo s tímto výsledkem: pro 5, proti 0, zdržel se 0  

 

 

2.) Projednání rozpočtu školy na rok 2024 

Členové školské rady se seznámili s návrhem rozpočtu školy pro rok 2024 s předstihem před jednáním školské 

rady. Návrh rozpočtu školy zaslal pan ředitel e-mailem všem členům školské rady dne 10.11.2023. Následně 

pan ředitel navrhovaný rozpočet školy na rok 2024 na zasedání školské rady slovně okomentoval s tím, že při 

sestavování rozpočtu na rok 2024 vycházel z kalkulace a čerpání rozpočtu roku 2023, kdy škola počítají i 

s inflací, v rámci svého komentáře pan ředitel upozornil na zvýšené náklady na elektrickou energií.  

Školská rada ocenila snahu vedení školy zabezpečovat zdroje financování také s pomocí dotací z různých 

operačních programů. 

 

Školská rada po projednání zřizovateli doporučila návrh rozpočtu školy na rok 2024 schválit 

Hlasování proběhlo s tímto výsledkem: pro 5, proti 0, zdržel se 0.  



 

3.) Akce k oslavě výročí školy 

Pan ředitel seznámil školskou radu s tím, že škola ve spolupráci se zřizovatelem (oddělením kanceláře vedení) 

připravuje oslavy 50. výročí školy. Hlavní program oslav proběhne dne 13.12.2023 bude trvat cca hodinu a 

půl v sále restaurace U Třech Kohoutů na adrese Pražákova 227/1. V této chvíli se projednává program oslav 

(jednotlivá vystoupení), řeší se pozvánky a účast hostů, prostorové možnosti a kapacita sálu restaurace U Třech 

Kohoutů a vytvoření zázemí pro děti v domě techniky. 

 

Školská rada vzala tyto informace na vědomí. 

 

 

4.) Různé, diskuze 

V rámci diskuze byl vznesen dotaz, zda se škola zúčastní připravované stávky. Pan ředitel školskou radu 

informoval, že z důvodu zapojení většiny zaměstnanců do stávky dne 27.11.2023 dojde k úplnému uzavření 

školy včetně školní jídelny a školní družiny, protože není možné zajistit provoz školy v podobě odpovídající 

zákonným požadavkům. Dále pan ředitel objasnil důvody stávky s tím, že nejde o platy učitelů, ale o platy a 

pracovní místa nepedagogických zaměstnanců (kuchařky, školníci, uklízečky atd.). Jedná se o zaměstnance, 

kteří se starají o děti za ohodnocení mnohdy se blížící minimální mzdě, aniž by si na tuto skutečnost, jakkoliv 

stěžovali. Záměrem připravované právní úpravy je snížit počty těchto zaměstnanců a stávajícím snížit platy o 

2 %. Dále pan ředitel uvedl, že za stěžejní považuje záměr snížit maximální počet financovaných vyučovacích 

hodin. V praxi to znamená omezení dělených hodin, včetně hodin anglického jazyka, nebo omezení tandemové 

výuky a další omezení individualizace výuky. Za hrozbu pan ředitel považuje i snížení počtu asistentů, což by 

se projevilo velmi negativně v kvalitě vzdělávání žáků se specifickými poruchami učení a chování. Dále bylo 

školské radě sděleno, že ve škole měli předcházející den třídní schůzky, kdy nezaznamenali žádné negativní 

ohlasy od rodičů. 

V rámci diskuze paní Mgr. Simona Guzdková, MBA upozornila pana ředitele, že jako rodič zaznamenala 

v poslední době velké výpadky systému Bakaláři a požádala pana ředitele, aby se na tuto oblast zaměřil, jelikož 

rodiče chtějí a zároveň potřebují tento systém užívat. Pan ředitel k tomuto sdělil, že bohužel od rodičů 

nezaznamenal žádné stížnosti, že by systém Bakaláři nefungoval, ale samozřejmě bude situaci řešit, bylo by 

však prospěšné, aby se od rodičů dozvěděl bližší informace např. konkrétní údaje „co nefungovalo, kdy došlo 

k výpadku apod.“, což by mohl využít při hlášení závad, jelikož je problematické řešit nefunkčnost systému 

jen obecně „že to nešlo“. 

 

Školská rada vzala tyto informace na vědomí. 

 

 

Předsedkyně školské rady poděkovala přítomným za účast a rozloučila se.  

Školská rada byla ukončena v 18,10 hodin.  

 

 

V Ostravě dne 23. 11. 2023  

 

          Jana Pagáčová, MBA 

Zapsala: Mgr. Karin Třaskošová, MPA     předsedkyně ŠR  


